
 

Zápis z online jednání kolegia zástupců ASCHK konaného dne 3.4.2024 

Přítomni: viz. prezenční listina 

Omluveni: Ing. Lenka Gotthardová CSc., Ing. Veronika Jenikovská, Václav Bohdaský, Ing. Ivan 

Karbusický, Petra Lukešová 

Jednání bylo zahájeno v 13.00 

  
1. Úvod 

Jednání předcházel společný oběd účastníků. Na vlastním jednání přítomné přivítal Aleš Fiala. 

Poděkoval za účast a navrhl časový rámec dnešního jednání do cca 15.00. Jednání pokračovalo dle 

prezentace připravené H. Civišovou. 

 

2. Zpráva o činnosti prezidia 

B. Políček – postupně komentoval zobrazenou prezentaci, přičemž většinově se komentář shodoval 

s prezentací na jednání online kolegia 26.3. 10 jednání prezidia v r. 2023 a 2 jednání v r. 2024. 

Z každého jednání je zveřejněn zápis na webových stránkách. Od posledního kolegia proběhla 3 jednání 

prezidia. Z důležitých projednaných bodů - DPH firmy i při prodeji koní, nové smlouvy na zootechnickou 

činnost, či příprava předvýběrů hřebců a další.  

3. Zpráva o hospodaření a činnosti kanceláře 

B. Políček komentoval průběh hospodaření. V prosinci byly nárokovány všechny dotační tituly 

(nejdříve proplaceny veškeré náklady s akcemi spojené a následně předloženo plnění 

prostřednictvím portálu faramáře SZIF). Následně do konce roku podány předžádosti na r. 

2024. Bohužel ještě nemáme zaplaceny některé dotační tituly. Termínově byl sled činností 

následující: 

8.12.2023 proběhla konference na Mendelu v Brně, na kterou jsme taktéž finanční 

podporu ze státního rozpočtu. 

 

Úspěšně jsme zúřadovali dotace na GZ – na ČMB 979.000,-, na SN 762.000,-. Částky 

jsme přijali 19.12. a vyplatili chovatelům 21.12.  

 

Dotace MZe na zkoušky výkonnosti jsme přijali 22.2.2024 a hned v tomto termínu 

byly vyplaceny chovatelům. ČT 2.224.000,-, ČMB 377.000,-, SN 338.000,-, ČN 

130.000,-, ČSP 49.000,-, WP 49.000,-, HF 63.000,-. 

 

Podpora pro chovatele financovaná z vlastních zdrojů ASCHK, to znamená z výnosů za 

služby - akcelerační program, ČT 170.000,-, ČSP 125.000,-, HF 20.000, SHP 80.000,-, 

WP 95.000,- vyplaceno 22.2.2024. 

 



Hospodářský výsledek za rok 2023 skončí pravděpodobně mírnou ztrátou. Doposud 

nám však chybí rozhodnutí na poskytnutí dotace na výstavy a daňové přiznání bude 

zpracovávat daňový poradce se kterým ještě plánujeme konzultaci. 

 

Odborným spolkům spolupracujícím na činnostech spojených s vedením plemenných 

knih jsme loni vyplatili 15 % z dotací na vedení PK - celkem 789.240 Kč v termínech 

10.7. a 21.12.. 

 

16.-18.2. proběhl v ZH Tlumačov 2. předvýběr hřebců ČT a výběr hřebců ostatních 

plemen (ČSP, HF a SHP) do plemenitby. Korektní spolupráce se ZH Tlumačov, akce 

úspěšná, divácky navštěvovaná a již tradičně z ní pořízen online přenos a záznam na 

EquiTV. 

 
4. Příprava VH 

B. Políček – termín a místo VH je středa 24.4.2024 zde v motorestu Tři věžičky ve Stříteři u Jihlavy. Poměr 

delegátů obvyklý - 1:20 (za každou započatou dvacítku jeden delegát).  

Předsedající byla navržena Bc. Petra Šarochová, která se této pozice zhostila se ctí již v roce 2023. 

Program: 

1) Prezence  

2) Zahájení 

3) Volba předsedajícího a pracovních komisí 

4) Zpráva o činnosti a hospodaření 

5) Zpráva o výstavách a přehlídkách  

6) Zpráva revizní komise 

7) Diskuse 

8) Závěr 

 

V rámci diskuse přislíbili příspěvky paní ředitelka Ing. Z. Majzlíková se zprávou  z ČPI a Ing. I. Karbusický 

o aktuální situaci výskytu vlků, škodách jimi způsobených a možnostech ochrany a kompenzací škod. 

Diskuse na téma vyhodnocení ŠP (zda přednášet či nikoli na VH jako v minulosti) Závěr: na VH v tištěné 

verzi pro zájemce (tisk může v případě zájmu zajistit kancelář ASCHK) a následně ve zkrácené verzi do 

časopisu 

5. Informace o zoootechnické činnosti 

B. Políček stručně informoval o průběhu školení ze dne 13.3.2024 ve Slatiňanech. Přednáška Ing. A. 

Dvořákové byla zaměřena především na legislativu vymezující zootechnickou činnost. Některé novinky 

a povinnosti z ních vyplývající. B. Políček žádal přítomné o vstřícnost vůči chovatelům, součinnost se 

záměry chovatelských svazů a zdůraznil některá plemenná specifika. MVDr. Sedlinská pak přednesla 

velmi zajímavé pojednání o genetickém založení barev a jejich fenotypových projevech. Po krátké 



přestávce následovalo školení na program Galahad. Jeho užíváním je podmíněn letošní podpis smluv 

na služby pro PK ČT. H. Civišová odprezentovala ukázky a  zmínila výhody a očekávání od užívání tohoto 

programu. Součástí vylepšení služeb chovatelům je pak pozice koordinátora pro označování hříbat, 

kterou bude vykonávat Mgr. K. Hanušová. 

 

6. Webové stránky, informovanost 

H. Civišová komentovala prezentaci o možnostech webových stránek jako je objednávka služeb 

(registrace hříbat, zápis klisen apod.) prostřednictvím online formuláře a největší novince – Seznamu 

hřebců. Vše zároveň ihned v onlie prostoru předváděla. Možnosti fotografií, obsáhlých komentárů, 

prolinků do JIS či PK online. Těší nás i zájem několika plemen, kterým ASCHK nevede PK a tyto služby se 

chystáme nadále vylepšovat a rozšiřovat.  

 

7. Diskuse, různé 

Členství – některé spolky stále nedodaly seznamy členů a nezaplatili členské příspěvky (případně 

realizovali jen jednu z možností).  

Závěr: kancelář odešle v nejbližší možné době výzvu k doplnění s vysvětlením (Příspěvkový řád) 

 

Informace z jednotlivých spolků: 

J. Pernička (SCHČMBK) – zhodnotil závěrečný test chldnokrevných hřebců v Tlumačově. Hřebci dobře 

připraveni, prostředí výborné. Stejně tak děkuje ZH Písek a Tlumačov za příkladné provozování 

testačních odchoven 

P. Šarochová – děkuje ZH Tlumačov za organizaci předvýběru hřebců 

A. Fiala (SCHČSP) – 3. nejpočetnější plemeno v rámci ASCHK (za WP a ČT) – 881 koní v 1. čtvrtletí 2024. 

Taktéž zmiňuje účast na předvýběru hřebců v Tlumačově (celkem 23 hřebců mladých i starších 

plemeníků). Stabilní členská základna mezi 40 a 60 členů. Plán na r.  2024 4 ZV klisen a hřebců. Nadále 

zaštiťujeme vozatajský pohár od sulek až po čtyrspřeží.  

P. Šanturovová (SCHCHK) – chladnokrevný svaz organizuje pohár žen a soutěže dětí. Protože v letošním 

roce neproběhne tradiční výstava Koně v akci v Pardubicích hledali jsme místo vhodné k organizaci 

šampionátu 3letých klisen i finále těžkého tahu a ovladatelnosti. Šampionát bude součástí výstavy 

Moravy a Slezska v Olomouci 16. - 17.8, a v termínu 4. – 6.10. proběhne MČR v kompletních soutěžích 

na Klokočově. 

V. Kyselá (SCHSHP) – zmínila úspěch českého SHP Berberis of Kadov, který je v reklamně české 

spořitelny. Bohužel ve vlastní reklamě je jeho česká jezdkyně nahrazena jezdkyní anglickou  

 

B. Políček – připomněl konání soutěže Farma roku organizované ASZ. Farmy nominované ASCHK mají 

tradičně v této soutěži úspěch byť (a nebo možná právě proto) že nenominujeme své zástupce každý 

rok, ale vždy na základě doporučení a výběru. Letošní nominace se uzavírá k 20.5. letošního roku a 

pokud máte vhodný tip prosíme o jeho sdělení. 



M. Kvisová – dotaz na problematiku DPH. Vývoj jednání stručně vysvětlil A. Fiala. Od jednání 

na MZe s p. ministrem výborným, přes reakci p. náměstka MF Kouby až k textu který vytvořila 

p. Šarochová a doplnila jej L. Gotthardová. Podstatou je nejednoznačné zařazování koní do 

sazby DPH a rozdílná definice českého zákona nařízení EK, resp. jejich výkladů (mluví se o 

zvířeti, zvířeti pro lidskou spotřebu atd.). Vytvořený text se naopak nezaobírá koňem jako 

předmětem lidské spotřeby (což u nás je naprosté minimum) ale argumentuje koněm jako 

součástí venkovské oblasti včetně konkrétních argumentů, na což se snížená DPH vztahuje 

taktéž. 

Závěr: text bude přílohou tohoto zápisu a všichni členové kolegia se tak k němu mohou 

vyjádřit v termínu do úterý 9.4.2024 

 

Jednání bylo ukončeno v 15.15 

 

Zapsal: B. Políček 

 

 


